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ZPRAVODAJ 
NEVEKLOVSKA 
 

Milí čtenáři,  
 
Neveklov má nový pavilon 
mateřské školy.  Slavnost-
ního otevření se zúčastni-
lo několik desítek občanů 

Neveklovska i okolních 
obcí,  zástupci Posázaví,  
ředitelé místních i okol-
ních škol.  Návštěvníky ne-
odradilo ani deštivé po-
časí,  které k začátku škol-
ního roku jaksi patří.  
 
Abych trochu odlehčila 
pro mnohé náročný vstup 
do nové školy,  či  nové tří-
dy, dovolím si převyprá-
vět jeden vtip ze sociální 
sítě,  kde maminka pře-
mlouvá své dítě v posteli.  
„Jiříku, vstávej,  musíš do 

školy!“ -  „Nejdu, mami.“ -
„Ale Jiříku, ty musíš,  
vždyť jsi přece učitel!“  
 
Ano, i my učitelé jsme li-
dé a kromě toho, že se tě-
šíme, máme trochu obavy,  
co nás ve třídách čeká. 
Ale to je přece přirozené.  
 
Tak ať je Váš zářijový za-
čátek co nejpříjemnější!  
 
Vaše  Jana Mužíková  
 

ZÁŘÍ-ŘÍJEN 2017 

  FOTO MĚSÍCE 

Slavnostní otevření nového pavilonu mateřské školy 1. 9. 2017 
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Volby do Poslanecké sněmovny PČR 
 
(jmu) Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se budou konat 
20. a 21. října 2017.  Termín letošních voleb vyhlásil prezident Miloš Zeman již v 
dubnu t.r. Obyvatelé České republiky budou volit dvě stovky poslanců do dolní 
komory Parlamentu České republiky a to na další čtyřleté období. Poprvé v historii 
naší země byly omezeny prostředky, které jednotlivé strany mohou věnovat na 
kampaň, nyní je to maximálně devadesát milionů korun na jednu politickou stranu. 
 
 
Změna v autobusových jízdních řádech  
 
(jmu) Od 3. září dochází k drobným úpravám jízdních řádů autobusů na Neveklov-
sku. Jak Zpravodaj informovala Blanka Kopková z Informačního centra Neveklov, 
jde o posun některých spojů  směr Benešov a zpět o pět minut později, než byl 
původní jízdní řád. V odjezdech na Živohošť jsou naopak odjezdy o několik minut 
dříve. Zájemci o přesné informace nechť laskavě navštíví neveklovské infocen-
trum.  
 
 
Výherci vstupenek na letní dětská představení 
 
(jmu) Gratulujeme výhercům paní Olze Kaprálkové a panu Davidu Fuxovi k výhře 
vstupenek na představení Kapka medu pro Verunku a Michal na hraní. 

Knihovnické okénko 
Zdejší knihovna týdně obdrží několik desítek knih, které už čtenáři nechtějí nebo nemohou mít ve svých knihovnič-
kách. Z kapacitních důvodů není možné všechny dary přijmout a knihy zapsat do fondu knihovny. Jedná se mnohdy o 
skvělé kousky včetně výborných děl klasiků. Knihy nabízíme ve vstupích prostorách před knihovnou zdarma k roze-
brání. Mnohá díla by jistě našla své místo i ve školních knihovnách. Máte-li cestu okolo, neostýchejte se nahlédnout a 
některou z knih si odnést.    
 
Po prázdninách se do knihovny vrací přednášky Mgr. Michala Sejka. První můžete navštívit v úterý 19. září 2017 od 
17.30 hodin. Spolu s Mgr. Doušovou plánujeme opět pořádání Klubu her, letos pravděpodobně začneme v měsíci říj-
nu. Své znalosti a vědomosti nabídla trenérka paměti paní Kakos. Zájemci o návštěvy těchto kursů se mohou přihlásit 
v knihovně. Podle počtu přihlášených pak bude možno doladit detaily.  M. Simonidesová, knihovnice 



Strana 3                                                                   ZPRAVODAJ NEVEKLOVSKA                                září-říjen 2017 

 

 

Vážení spoluobčané, 

Zdravím všechny v prvním zářijovém týdnu. Nastává nový školní rok a učitelům a 

žákům začíná mnoho nových povinností. Také v našem městě se čile pracuje, má-

me hotový chodník v první polovině Husovy ulice. Chodník Pražská-

Komenského bude dokončen do konce měsíce září, včetně osvětlení. Samozřejmě 

výstavba v nejstarší části města se neobejde bez omezení, takže se těšíme na dokončení celé akce. 

V parku již máme hotovou hrubou stavbu pro sportovce, termín zhotovení je v prosinci tohoto roku. Pracu-

jeme také na památkách, rekonstruuje se hřbitovní zeď v Bělici a naši malíři dávají do pořádku boží muka 

a křížky na území Neveklovska. 

Poměrně hodně investičních akcí máme v přípravě, ale část z nich zastihne až příští zastupitelstvo. Tou 

nejhlavnější akcí bude výstavba nové vodárny pod Šibinkou, která si vyžádá zhruba sedm milionů korun. 

Záměrem města je také vybudovat dům pro seniory s kapacitou cca 30 lůžek a s veškerým komfortem. Ta-

to stavba se bude nacházet ve spodní části sídliště Sýkorec. 

Tak nám držte palce. 

Ing. Jan Slabý, starosta města 

Autobusové zastávky na Neveklovsku v novém  

(red) Zásadní rekonstrukcí prošlo dvanáct autobusových čekáren v 

působnosti našeho města, firma Votruba Jan z Václavic odvedla 

jako vždy kvalitní práci. 

 

Stálá výstava na základní škole 
 
(jmu) Místní  základní škola změnila svůj název v 
únoru 2011 na Základní škola Jana Kubelíka, Neve-
klov. Tento čestný název jí udělilo Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy. 
 
Jan Kubelík, houslový virtuos a skladatel, se sice 
narodil v Praze roku 1880, ale jeho rod pocházel 
právě z Neveklovska.  
 
Na základní škole v těchto dnech probíhá instalace 
stálé výstavy k poctě tohoto výjimečného umělce.  
Bude se nacházet v prostorách naproti sborovně. 
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USNESENÍ  č. 13 
 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Neveklov konaného dne 30. srpna 2017 
 
Zastupitelstvo města  bere na vědomí  zprávu o kontrole usnesení  
Zastupitelstvo města  bere na vědomí  zprávu o činnosti v obci za uplynulé období  
Zastupitelstvo města  schvaluje  zateplení a odvodnění čp. 158 v ceně 1.315.876,46 

Kč – provede firma S-B s.r.o. Sedlčany a tepelné čerpadlo BACS s.r.o. v ceně 
453.195,- Kč bez DPH 

Zastupitelstvo města  schvaluje  zhotovení parkoviště u sokolovny firmou Swietel-
sky stavební s.r.o. v ceně 758.270,03 Kč 

Zastupitelstvo města  schvaluje  výstavbu soc. zázemí a skladu firmou HOSS a.s. 
Benešov za 1.189.057,84 Kč + elektřina 90 tis. Kč 

Zastupitelstvo města  schvaluje  výměnu oken na Chvojínku za cenu 290 tis. Kč  
Zastupitelstvo města  schvaluje  výstavbu nové vodárny v hodnotě cca 7 mil. Kč  
Zastupitelstvo města  schvaluje  záměr vybudovat dům pro seniory v lokalitě Sýko-

rec a před zadáním zhotovení projektové dokumentace zjistit možnost výstavby 
v ÚP 

Zastupitelstvo města  bere na vědomí  informaci o investičním záměru přivaděče 
tepla, který povede z Přibyšic do Neveklova 

Zastupitelstvo města  schvaluje  rozpočtové opatření č. 3/2017 přednesené p. L. 
Trumpichem  

Zastupitelstvo města  schvaluje  Územní plán Neveklova 
Zastupitelstvo města  schvaluje  Plán odpadového hospodářství 
Zastupitelstvo města  schvaluje  prodej pozemků p.č. 1075, 1076 a 1077 v k.ú. Ne-

veklov – Tloskov CSS Tloskov za cenu 150,- Kč/m2  
Zastupitelstvo města  schvaluje  prodej části pozemku p.č. 421/4 v k.ú. Neveklov 

dle GP společnosti ČEZ za cenu 150,- Kč/m2 
Zastupitelstvo města  schvaluje  prodej pozemku p.č. 1160/119 v k.ú. Neveklov za 

cenu 970,- Kč/m2 včetně DPH p. MDDr. Janu Jirků, Praha 
Zastupitelstvo města  bere na vědomí  že město neobdrželo dotaci na úpravu silnice 

II/105 a II/114 v ulici Komenského a Pražská 
Zastupitelstvo města  schvaluje  nákup vozidla dle specifických podmínek 

"Dopravní automobil s přívěsem nákladním" a  schvaluje  přijetí dotace 300 tis. 
Kč od KrÚ, 450 tis. Kč od GŘ hasičského sboru Ministerstva vnitra, zbylou část 
dofinancuje město z vlastních zdrojů, bude provedeno poptávkové řízení 

Zastupitelstvo města  schvaluje  Obecně závaznou vyhlášku města Neveklov č. 
1/2017, kterou se stanoví část společného školského obvodu základní školy a 
mateřské školy 

Zastupitelstvo města  schvaluje  posunutí zpracování zápisu z veř. zasedání ze dne 
30.8.2017 

 
V Neveklově 31.8.2017 

 Jana Kyselová v.r. 
        Václav Fialka v.r. 
        Mgr. Jana Sajdlová v.r. 
    

Za správnost vyhotovení:  
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Slavnostní otevření nového pavilonu mateřské školy 
 
(jmu) V pátek 1. září se symbolicky otevřely brány no-
vého pavilonu mateřské školy v Neveklově, který vzni-
kal na pozemku bývalé školní zahrady, a tak se obyvate-
lé Neveklovska i dalších okolních obcí mohli na vlastní 
oči přijít podívat, jak nová třída pro dvacet pět dětí vypa-
dá.  
 
Den otevřených dveří zahájilo taneční a pěvecké vystou-
pení dětí v krojích, poté se již ujali slova starosta města 
Jan Slabý a ředitelka školy Eva Břicháčková. 
 
„Na Neveklovsku je krásně, lidé se sem stěhují, a tím 
pádem nám přibývají děti do školky,“ hned v úvodu po-
znamenal starosta města. „To, co vidíte, je zhruba sedm 
a půl milionů korun.“ Zastupitelé rozhodli, že budovu 
postaví i v případě, že by nebylo možné získat žádnou 
dotaci. O tu se však stará společnost Posázaví a starosta 
společnosti i přítomným představitelům za jejich práci 
poděkoval. Poté popřál všem, kteří do budovy budou 
chodit nejen s dětmi, ale i s vnoučaty, aby se jim zde líbilo.  
 
Ředitelka mateřské školy připomenula i historii této 
budovy. „Mateřská škola byla provozována v obytném 
domě od roku 1956. Tato budova byla vrácena v restitu-
ci v roce 1989 původním majitelům,  kteří ji prodali 
obecnímu úřadu. Budova byla patrová, ale nevyhovova-
la hygienickým požadavkům. V roce 2003 prošla  malou 
rekonstrukcí, kdy byla odstraněna dřevěná pavlač, která 
byla v havarijním stavu. Vyměněno bylo osm oken, stře-
cha byla pokryta novou krytinou s měděnými okapy a 
hromosvody. Budova ale stále nevyhovovala hygienic-
kým podmínkám, zejména uvnitř. V roce 2006 na pod-
zim město získalo dotaci na rekonstrukci celé mateřské 
školy,“ informovala přítomné Břicháčková. Ředitelka 
MŠ při této příležitosti vzpomenula na pana senátora 
Karla Šebka, který v té době spolupracoval na rekon-
strukci se současným starostou města.  
 
V témže roce se celá mateřská škola přestěhovala do 
budovy základní školy, kde od června 2006 do června 
2007 čekala na svou „novou“ školku. V roce 2011 byla pro velký zájem o místa v mateřské škole byla zřízena další, 
čtvrtá třída v základní škole. Po roce působení byla nutná rekonstrukce, a tak se v roce 2011 přestavělo sociální zaří-
zení. Tato třída funguje dodnes, jsou v ní děti předškolní a děti s odkladem školní docházky. V roce 2013 byla vyba-
vena zahrada, v roce 2014 z ušetřených peněz v rozpočtu mateřské školy byl pořízen zahradní altán. V roce 2015 bylo 
rozhodnuto o této nové přístavbě mateřské školy, která probíhala od dubna 2016 do prosince 2016 a v lednu t.r. pro-
běhla kolaudace. 
 
„Jsme velice rádi, že stavba proběhla v tak krátké 
době, přejeme si, aby tady byly spokojeny hlavně 
děti a jejich rodiče. Nyní máme kapacitu 120 dětí, 
máme pět tříd a v této třídě budou děti nejmenší, 
děti dvouleté. Všichni se děsí dvouletých dětí, my 
vůbec ne. Máme nakoupena říkadla, hračky, takže 
si tady prostě budeme hrát,“ dodala ředitelka.  
 
Snad jedinou vadou na kráse je ne úplně šťastně 
vyřešený přístup mezi oběma budovami, což ná-
vštěvníci zažili na vlastní kůži, když pro přechod v 
dešti museli použít nazouváky.  
 
Pracovnice mateřské školy pak připravily pro 
všechny bohaté občerstvení, na panelech ve vstup-
ní hale mohli přítomní zhlédnout proměnu celé 
budovy od začátků až po současnost.  Za prohlídku 
stála také zahrada školy, ve které vznikly vyvýšené záhony či malé dopravní hřiště. 
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Pochod na Neštětickou horu 

Pochod na Neštětickou horu se uskutečnil v sobotu 19. 8. 2017, 
připravilo ho Informační centrum Města Neveklov u příležitosti 
90. výročí otevření rozhledny na jejím vrcholu. 

Skupinka zdatnějších vyrazila ve 14 hodin od infocentra v Ne-
veklově a absolvovala pětikilometrovou trasu na vrchol Neště-
tické hory přes Dubovku a Roháč. Ostatní zvolili kratší výstup z 
parkoviště pod horou, společně se pak na vrcholku u rozhledny 
v 16 hodin sešlo asi 60 účastníků. 

Všichni byli odměněni pohlednicí Neštětické hory s příležitost-
ným výročním razítkem, zapsali se do návštěvní knihy, mohli si 
zakoupit turistické známky a vizitky a orazítkovat turistické 
deníky. Za výroční razítko patří poděkování Klubu českých tu-
ristů z Benešova, jehož zástupci se akce také zúčastnili. 

Na stěnách rozhledny připravil Mgr. Michal Sejk „provizorní“ 
výstavu Neštětická hora v proměnách času, se kterou přítomné 
seznámil komentovanou prohlídkou. Výstava je věnována geo-
logické historii hory a těžbě na jejím území, pověstem, které se 
k hoře vážou, jejímu zakreslení ve starých mapách. Popisuje 
selské povstání, na jehož památku byla postavena rozhledna a ukazuje, jak probíhalo velkolepé slavnos-
tí otevření rozhledny před 90 lety, dne 18. 8. 1927. Autory výstavy jsou Vojtěch Beneš, Jaroslav Kadlec 
a Michal Sejk, obsahuje osm panelů a můžete si ji v měsících září – listopad 2017 prohlédnout v neve-
klovském infocentru. 

Rozhledna na Neštětické hoře je v současné době bohužel ve velmi špatném stavu a výhledu do kraje 
brání vysoké stromy. Město Neveklov již několik let usiluje o odkoupení pozemků pod rozhlednou, kte-
ré jsou v soukromém vlastnictví. Věříme, že se v nejbližší době podaří dohoda se všemi majiteli parcel, 
aby rozhledna mohla být zachována dalším generacím a stala se vyhledávaným turistickým cílem na 
Neveklovsku. 

Blanka Kopková, Informační centrum Neveklov 
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KULTURA         za rubriku zodpovídá Mgr. R. Chárová  

„Jeden svět“ v Neveklově 
 
O víkendu 25. – 27. 8. nabídlo Kino Neveklov svým příznivcům opravdovou lahůdku – večerní 
maratón dokumentárních filmů z festivalu „Jeden svět“. Diváci mohli zhlédnout celkem devět 
velice zajímavých dokumentů s různou tématikou.  
Co je vlastně „Jeden svět“?  

Festival Jeden svět je jedním ze základních stavebních kamenů společnosti Člověk v tísni. Od 
svého vzniku v roce 1999 se stal nejvýznamnějším festivalem svého druhu na světě a v roce 
2007 získal čestné uznání UNESCO za výchovu k lidským právům. Jeden svět během 19 let vy-
rostl v největší dokumentární filmový festival s tematikou lidských práv na světě. Festival pracu-
je s širokou definicí lidských práv, a proto v programu najdete nejen filmy o politických kauzách 
a rozvojových tématech, ale i o sociálních otázkách, životním prostředí a životním stylu. 
Pořadatelé festivalu založili projekt Promítej i ty!, díky němuž si v našem kině můžeme vybrané 
filmy uvedené na Jednom světě zdarma a legálně promítnout. Promítej i ty! nyní nabízí 50 skvě-
lých dokumentů. 
Jsem moc ráda, že se tento víkend povedl a pevně věřím, že se jednalo pouze o „nultý“ ročník a 
tento projekt se stane tradicí, kterou každoročně zakončíme prázdninové promítání. 
Děkuji Radě města za schválení realizace projektu, pánům promítačům p. M. Novákovi a p. L. 
Vašátovi a ostatním zaměstnancům kina, kteří vše dělali bez nároku na honorář a své mamince 
Aleně Bumbálkové za výborné domácí dobroty, které na tom všem byly snad nejlepší. 
          Za Kino Neveklov  Gita Triznová 

Rádio Český rozhlas zavítalo do Neveklova 

(api) Ve čtvrtek 20. 7. zavítal se svou akcí Region 
na cestách Český rozhlas do Neveklova na ná-
městí. Přivezl s sebou bohatý program – zpěváky 
Marcela Zmožka a Janu Chládkovou, skákací 
hrad pro děti a soutěže. Do svého programu při-
zvali i místní spolky, kterých se zapojilo velké 
množství.  

Hasiči přivezli ukázat nový člun a v průběhu akce 
děti párkrát pokropili, což bylo v horkém počasí 
příjemné. Vystoupil i dětský sbor Základní školy 
Jana Kubelíka pod vedením Ing. Marie Šaffkové 
– ti v úvodu zazpívali na pódiu. Dále pak Dešťov-
ka, YMCA Neveklov a Nevenia – ti se postarali o 
soutěže a dílničky pro děti.  

O tom, že se akce vydařila, svědčilo jednak to, že 
na náměstí bylo živo až do 19 hodin, a také podě-
kování, které všem zúčastněným spolkům poslal 
vedoucí Programu rozhlasového studia Pavel 
Kozler. „Rád bych Vám touto cestou poděkoval 
za pomoc s akcí Českého rozhlasu Region u vás v 
Neveklově, kterou jsme na náměstí Jana Heřmana 
uspořádali ve čtvrtek 20. 7. Doufám, že z ní máte 
stejně dobré pocity, jako my. A jako měli lidé na 
místě...budu rád, když se Neveklov bude dál ob-
jevovat v našem vysílání—ve zpravodajství, v 
pozvánkách na zajímavá místa a akce.“ 

Foto: ČRo 

https://www.clovekvtisni.cz/cs
https://www.promitejity.cz/


Strana 8                                                                   ZPRAVODAJ NEVEKLOVSKA                                září-říjen 2017 

 

NAŠE ŠKOLY     

Zprávy z mateřské školy 

Prázdninový provoz pro děti naší školky byl prvních čtrnáct dní v červenci a poslední týden v srpnu. 

O letošních prázdninách jsme vůbec nezaháleli. Do kuchyňky a 2. a 3. třídy nám p. Vaněk vyrobil nové skříně na po-
můcky a povlečení. Dovymalovali jsme celou školku, do dvou tříd jsme koupili nový koberec. Dovybavili jsme novou 
třídu pomůckami a skříněmi. S pomocí Posázaví jsme vyřídili žádost o finance na šablony. Po 10-ti letech potřeboval 
kotel na topení velkou opravu, kterou jsme uskutečnili začátkem srpna. Kvůli novým nařízením jsme přepracovali 
ŠVP a Školní řád. Celý personál MŠ nezapomněl ani o prázdninách na zalévání a pletí záhonků. Plody jsme zužitko-
vali na občerstvení při otevírání nové třídy (viz str. 5, pozn red.). 

Máme radost, že děti půjdou do naprosto čistých a dovybavených prostor naší nádherné školky a všichni doufáme, že  
i rodiče budou s naší školkou spokojeni. 

Eva Břicháčková, ředitelka MŠ 

Úspěchy studentů Obchodní akademie Neveklov 

Studenti Obchodní akademie Neveklov dosáhli v uplynu-
lém školním roce opět velkých úspěchů nejen na poli 
ekonomickém či sportovním, ale i jazykovém a spole-
čenskovědním. Dokázali, že jsou schopni soutěžit se 
svými vrstevníky ze středních odborných škol i gymná-
zií, že se neztratí a vědomosti a dovednosti dokáží 
„prodat“. 

„Ve škole nabízíme různé obory – Ekonomické lyceum, 
Obchodní akademii se zaměřením na cizí jazyky, či in-
formatiku a obor Ekonomika a podnikání se zaměřením 
na sportovní management. Právě tato široká nabídka 
umožňuje studentům, aby si vybrali obor, který je jim 
blízký, který je zaujme a ve kterém se sami chtějí rozví-
jet. My pak již pouze vedeme jejich kroky správným 
směrem, snažíme se jim předat co možná nejvíce infor-
mací a připravit je pro další život. Samozřejmě máme 
radost, když jsou úspěšní, těší nás, že reprezentují školu, 
nejúspěšnější žáky motivujeme i finančními odměnami, 
ale koneckonců vše dělají především pro sebe,“ říká ředi-
telka školy Mgr. Soňa Veisová. 

A kde všude studenti slaví úspěchy a získávají slávu? 
Jako každá obchodní akademie i naše připravuje studenty 
v ekonomice, účetnictví a obchodní korespondenci. Ne-
můžeme se tedy divit, že v republikovém finále soutěže 
„Účetnictví vs. Účtování“ skončil na 2. místě tým ve 
složení: Kateřina Neradová, Barbora Kudějová a Anna 
Janoušková a na 3. místě se umístila skupina ve složení: 
Tereza Hynčicová, Veronika Navrátilová a Denisa Kade-
řábková. Pozadu nezůstávají studenti ani v práci na PC. 
Na mistrovství České republiky v grafických disciplí-
nách obsadil Ondřej Konečný, který soutěžil v opise, 4. 
místo. Fiktivní studentská firma G&T se zase velice 
úspěšně prezentovala na mezinárodním veletrhu v kon-
kurenci cca 100 fiktivních firem a obsadila 3. místo v 
soutěži o nejlepší český katalog, 8. místo v soutěži o nej-
hezčí český stánek, 21. místo v soutěži o nejlepší českou 
prezentaci a 15. místo v soutěži „Firma veletrhu“. 

V soutěži ENERSOL, kde studenti prostřednictvím 
svých projektů ukazují vztah k přírodě, která je ničena 
využíváním neobnovitelných zdrojů, patřila Obchodní 
akademie Neveklov mezi její první účastníky a soutěžící. 

A tak není divu, že její studenti pravidelně obsazovali 
přední místa. Ani uplynulý školní rok nebyl výjimkou a 
v celostátním kole Kateřina Škopková obsadila se svou 
prací 3. místo v kategorii Enersol a popularizace. 

Výuka cizích jazyků je další doménou školy. Nejen ma-
turitní zkoušky ukazují, jak je výuka kvalitní. Studenti se 
účastní olympiád a také skládají mezinárodní jazykové 
zkoušky – obchodní LCCI z angličtiny a němčiny, které 
garantuje Londýnská hospodářská komora, a LCQ zamě-
řené na praktickou angličtinu. Že je skládají s výborným 
prospěchem, snad ani nikoho nepřekvapí. Zkoušky v 
loňském roce skládalo celkem 23 studentů. Dvaadvacet z 
nich bylo úspěšných a více než polovina je zvládla s vy-
znamenáním. 

Zdánlivě netypicky dosahují studenti této školy úspěchů i 
ve sportu. Svou roli hraje zaměření na sportovní ma-
nagement, kde studují především sportovně založení 
mladí lidé. Prosadit se mohou v soutěžích kolektivních i 
jako jednotlivci. A oni to také svými výsledky potvrzují. 
Nejen družstva, ale i jednotlivci reprezentují tradičně 
školu v Atletickém poháru CORNY. Za loňský rok jme-
nujme alespoň nejúspěšnější: Pavlo Khamulyak (2. místo 
- výška – 162 cm), Alena Urbanová (3. místo – běh 60 m 
– 8,76 s), Neprašová Kateřina (4. místo – vrh koulí – 
8,64 m), Filip Kopta (4. Místo - běh 1500 m – 4:57:00) a 
Ondřej Novák (5. místo – běh 400 m – 56,42 s). Ve flor-
balu dívky také úspěšně zdolávaly své soupeřky a v celo-
republikovém měřítku nakonec obsadily 6. – 8. místo. 
Ale zapomenout nesmíme ani na soutěž v plavání, kde 
školu nejlépe reprezentovala Simona Zelenková, a přes-
polní běh, kde o sobě studentka 1. ročníku Karolína Fia-
lová dala vědět druhým místem v běhu na 3 km. 

Připomenutí si zaslouží rovněž účast ve Středoškolské 
odborné činnosti. Tato soutěžní přehlídka studentských 
prací získala v činnosti školy již také své pevné místo. A 
ačkoli je soutěž především doménou gymnázií, práce z 
Neveklova jsou vždy rovnocennými konkurenty. Výsled-
ky z loňského ročníku konec konců mluví za vše: sedm 
prací postoupilo do krajského kola, z nichž pět skončilo 
na stupních vítězů. Dvě práce dokonce následně postou-
pily do kola celostátního. V konkurenci z celé republiky 
obsadila Linda Leová krásné páté místo a její práce zís-
kala Ocenění od děkana Masarykovy univerzity za kvali-
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OBČANSKÉ SPOLKY A OSADY     za rubriku zodpovídá Mgr. A.Pitelková  

Úklid osad 

V sobotu 6. května 2017 se opět uskutečnil jarní úklid v blízkých osadách Neštětice a Chvojínek. Dobrovolníci nejprve 
sebrali odpadky ve své osadě a následně se všichni sešli na prostranství pod Neštětickou horou. Zde společně vysbírali 
odpadky a nečistoty a poté pokračovali směrem až k samotné rozhledně. Cestou vedle sběru odpadků také vyčistili 
stružky pro odtok dešťové vody. Násle-
doval úklid nejen v bezprostředním 
okolí rozhledny, ale i rozhledny samot-
né. 

Počasí se navzdory předpovědi meteo-
rologů vydařilo, účast byla hojná a ná-
lada výborná. 

Po společně odvedené práci se všichni 
sešli v „pastoušce“ v osadě Neštětice a 
s chutí si opekli buřty, vypili kávu a 
pochutnali si na moučnících, které dob-
rovolně a s láskou upekly účastnice 
akce J. 

Děkujeme městu Neveklov za poskyt-
nutí finančního příspěvku na občerstvení na tuto akci a za zajištění odvozu posbíraných odpadků. Děkujeme také 
všem, kteří se akce zúčastnili a věnovali svůj volný čas pro dobrou věc a potvrdili tak, že jim není lhostejné, jak naše 
bezprostřední okolí vypadá. 

Jablonná nad Vltavou uvítala přes sto dětí 
 
(jmu) Na konci července, přesněji 29., 
pořádalo SDH z Jablonné nad Vltavou 
Dětské zábavné odpoledne. Na zahradě u 
cukrárny se od druhé hodiny odpoledne 
vyrojilo sto dvacet dětí plus jejich rodiče 
a prarodiče, aby si společně užili akci, 
která podle organizátorů měla sloužit 
především k pobavení dětí, které nebyly 
zrovna na dovolené nebo na táborech, a 
zároveň jaksi „oživit kulturu v Jablon-
né“. Dobrovolníci zajistili deset stano-
višť, kde děti plnily úkoly a kde  rovnou  
obdržely malou odměnu, ať už ve formě 
sladkosti, tetovačky, náramku, skleně-
ných kuliček nebo omalovánek.  
Nechyběla ani diskotéka a tombola s 
úžasnými cenami a na úplný závěr hasiči 
z Neveklova vytvořili na zahradě pěnu, 
ve které se mohly děti vydovádět. Vzhle-
dem  k velmi pozitivním reakcím zúčast-
něných to vypadá, že ti, kteří to nestihli letos, by se mohli přijít pobavit i v příštím roce. 

tu a výběr tématu. Druhou postupující byla Tereza Hynčicová, která své téma Politické procesy předávala i mladším 
spolužákům. 

Zajisté bychom mohli pokračovat v aktivitách, které škola pro své studenty realizuje a v nichž jsou naši žáci úspěšní, 
ale text by se pro někoho mohl stát nudný. Pokud se tedy chcete dozvědět o naší škole více, přijďte nás navštívit, při-
jďte pohovořit se studenty, pedagogy či vedením. Škola vás zaujme nejen svým vzhledem, ale i svým vnitřním živo-
tem a určitě neodejdete zklamaní. 

Mgr. Miroslava Hulanová - vyučující 
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Z VAŠICH PŘÍSPĚVKŮ     

Třídění odpadů se vyplatí - směsný odpad podraží  

 

Také jste si již všimli, že média častěji upozorňují na zdražování odpadů, že se někde váží popelnice, a že obce a 
města hledají způsoby jak občany motivovat k intenzivnějšímu třídění odpadů? Není se čemu divit, protože minister-
stvo životního prostředí projednává návrh novely zákona o odpadech, jehož součástí je i následující tabulka, ve které 
je uvedeno předpokládané zdražování poplatku za skládkování komunálního odpadu. 

 

Základ poplatku za ukládání využitelného odpadu na skládku v roce 2017 činí 500 Kč/tuna, přičemž do roku 

2024 se pravděpodobně vyšplhá až na hodnotu 2000 Kč/tuna. To se negativně promítne do rozpočtů obcí a měst, 

které budou muset chybějící peníze někde vybrat. Pravděpodobně tak dojde k navýšení poplatku za odpady. 

Naštěstí se před zdražováním dá bránit poctivějším třídění odpadů. Jak je to možné? Část odpovědi se skrývá v 

tomto schématu. 

 

     

Každá firma, která uvádí na trh obal, musí autorizované obalové společnosti (AOS) zaplatit za jeho recyklaci. 

Obalová společnost vybrané peníze rozdělí obcím dle množství vytříděných a recyklovaných odpadů, čímž obci z 

velké části hradí náklady spojené se svozem těchto tříděných odpadů.  Další významnou položkou v odpadovém 

hospodářství je 

„Odstranění/využití odpadu“. Zde je třeba říci, že tříděný odpad je brán jako surovina, což z něj dělá obchodovate-

lnou komoditu, za kterou obce a města mnohdy neplatí, ale naopak za ni při určitém množství a kvalitě peníze 

dostávají. V případě směsného netříděného odpadu obec/město zcela platí jak za svoz odpadu, tak i za jeho od-

stranění, které bude rok od roku dražší! 
 

 
 

Komunální odpad se skládá z tříditelných neboli využitelných odpadů a z odpadů 

zbytkových netříditelných. Z průzkumů vyplývá, že tříditelných/využitelných od-

padů je v komunálním odpadu až 80 %. Spousta obcí a měst vytřídí pouze 20 % 

odpadů a zbylých 60 % tříditelných/využitelných odpadů skončí na skládce jako 

směsný odpad, za který obec/město zbytečně platí. Tady je obrovský potenciál pro 

úspory. Pokud se zdraží skládkování odpadů, bude dobré jich mít co nejméně. Toho 

se dá dosáhnout poctivějším třídění odpadů a snižováním jejich produkce. 

Kdo poctivě třídí odpady, nemusí se bát zdražování poplatku za odpady. Pro 

více informací doporučujeme na YouTube shlédnout pořad MOJE ODPADKY. 

Přejeme příjemné sledování a mnoho tun vytříděného odpadu!  

 

S pozdravem Ing. Radek Staňka, autor pořadu MOJE ODPADKY 

 

(článek zprostředkoval Ing. Hašek, MÚ Neveklov, odbor ŽP) 

    

   

   

 

Výrobce 

obalu 

  

Obalová 

společnost 

  
Obec 
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Nedopalky na dětském hřišti? 

 

Na posledním zastupitelstvu se vedla poměrně dlouhá diskuze na téma nepořádku v ulicích Neveklova. Do 

košů na náměstí někteří občané házejí svůj komunální odpad, kolem laviček se denně válí nedopalky, ple-

chovky a plastové lahve. Nezletilé „ještě-děti“ kouří na hřišti u střediska a házejí nedopalky na zem (jeden 

z občanů vyklízel nedávno čtyři lopaty), ničí lavičky, máme zde sprejera, který pod svým nickem KONE 

popsal mnohé budovy, popelnice. Nejnovějším přírůstkem je vyrytý hákový kříž na novém dřevěném stole 

v parku. 

 

Nevím, zda ti, kteří toto dělají, také vědí, že to dá práci, jejich počínání odstranit. Proto jsme vždy na jaře 

uklízeli park, aby si všichni uvědomili, že naše společné prostředí je třeba chránit a nikoliv ničit. Naprosto 

vítám a chválím akce typu úklid Neštětické hory, kterou zorganizovali místní občané...ti už také vědí, co to 

je likvidovat něčí lajdáckost.  Ale vše má své meze. Každý se dnes ohání svými právy, ale nikdo už nemyslí 

na to, že je snad povinnost po sobě uklidit a nechat veřejné místo alespoň v takovém stavu, v jakém jsme jej 

navštívili. Dospělí, prosím, promluvte se svými dětmi, učitelé „hučte“ a každý, kdo máme svědomí, si do 

něj trochu sáhněme. Pak to půjde. 

          Jana Mužíková, zastupitelka Neveklova 

 

BAVORSKO – romantická zákoutí Dunaje – sobota 30. 9. 2017 

Dopoledne příjezd do přístavu ve městě Kehlheim u Regensburgu. Plavba vyhlídkovou lodí proti proudu 
Dunaje cca 45 minut oblastí „ Donaubruch“ romantickou skalní průrvou. Cílovou stanicí bude barokní kláš-
terní kostel Weltenburg s nejstarším benediktýnským pivovarem v Bavorsku, z roku 620; zde prohlídka a 
možnost ochutnávky. Autobusem přejedeme do obce Donaustauf, kde se nachází i zřícenina stejnojmenné-
ho hradu, ale především Walhalla—monumentální mramorový chrám, byl  vystavěn v letech 1830 – 1847 
králem Ludvíkem I. Nachází se zde muzeum 195 významných osobností německé historie. Závěrem si pro-
hlédneme město Regensburg, jeho historická náměstí, nejstarší most přes Dunaj, římské památky, ad. 

Cena zájezdu: 750,- Kč za dopravu na osobu + cca 15 € na vstup. 

Odjezd autobusem z autobusového nádraží v 5.00 hod.,  předpokládaný návrat cca v 23.00 hod. 

Pořadatel: Město Týnec nad Sázavou, informace a rezervace: Tel: 317 729 050, 775 290 032  



Strana 12                                                                   ZPRAVODAJ NEVEKLOVSKA                                září-říjen 2017 

 

Prodej vstupenek na zahájení Podblanického hudebního podzimu 22.9.2017, KD Karlov, od 19:00. Pořadatel akce 
je město Benešov, Cena vstupného je 200 ,- a 100,- Kč. Předprodej vstupenek: Turistické informační centrum, Ma-
sarykovo náměstí 230, Benešov, tel.: 317 726 004, 737 205 534 a prodejní síť Ticketportal,www.ticketportal.cz. 
Závěrečný koncert v Neveklově 25. listopadu v 19:00 hodin, aula ZŠ J. Kubelíka Neveklov. Více na www. Podbla-
nickypodzim.cz 

KULTURNÍ KALENDÁŘ     

16. září 2017 Kebuleho dračí podzim.                                                                                         
Na desátý ročník závodů dračích lodí se můžete přijít podívat na Novou Živohošť.                                   

Zahájení závodů v 11:00 hodin. 

Do 30. září 2017 výstava k 300. výročí narození Marie Terezie.  
Zámek Konopiště: Marie Terezie—panovnice stojící u zrodu úspěšné dynastie.  

Více informací na www.zamek-konopiste.cz, nebo tel.: 317721366  

http://www.ticketportal.cz/

